
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XLVIII/2022
z sesji w dniu 30 listopada 2022 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 30 listopada 2022 r. o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:18 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.
l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Antoni Kufel
7. Marcin Kwiatek
8. Elżbieta Lenda
9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Katarzyna Seneta
12. Marcin Stawinoga
13. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XLVIII sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice P. Marcin Kwiatek o godz. 14.00 otworzył XLVIII sesję Rady
Gminy Wilkowice.

Przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice.

Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.:
Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,

- wszystkich radnych - lista obecności radnych stanowi załqcznik nr l do protokołu
- radnych rady powiatu: pana A. Caputę oraz panią J. J. Piechotę,
- Sekretarza Gminy panią Alicję Raszka - Micherdzińską,

Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,
Dyrektora ZOSiP panią Ewę Majdak,

- pana Arkadiusz Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie naszego systemu,
- panią Małgorzatę Lempart z bBiura obsługi rady, która czuwa na protokołem z sesji,

Następnie Ptrzewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu
uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum,
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.
(nieobecni: radna Małgorzata Olma, radny Robert Kudzia).

Dodał, że to kolejna sesja, którą rozpoczynamy od wspomnienia osoby, która w ostatnim dniu od nas
odeszła. W dniu wczorajszym dotarła do nas smutna informacja o śmierci Pana Józefa Kąkola - Druha
OSP Wilkowice oraz wieloletniego prezesa tej jednostki.
Śp. Józef Kąkol był również Radnym Rady Gminy Wilkowice przez trzy ostatnie kadencje tj. 2006-2010,
2010-2014 oraz 2014-2018. Zawsze zaangażowany w życie jednostki OSP oraz naszej lokalnej
społeczności.

Zawsze, gdy był obecny na uroczystości gminnej, czy to strażackiej zawsze z ogromną serdecznością
do wszystkich się zwracał. Bardzo uśmiechnięty i radosny człowiek. "Dobra dusza" której będzie
naszej lokalnej społeczności bardzo brakowało.

str.l



Rodzinie oraz najbliższym składamy kondolencje oraz wyrazy współczucia.
Następnie minutą ciszy uczczono pamięć zmarłego Józefa Kąkola.
Uroczystość pogrzebowa odbędzie się w dniu jutrzejszym. O godz. 14.00 różaniec, a o 14.30 msza
pogrzebowa. Przewodniczący zaapelowało udział w uroczystościach pogrzebowych.

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi zatącznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad - zmian do porządku obrad nie wniesiono.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Radna powiatowa J. J Piechota odczytała notatkę w sprawie przejścia dla pieszych w rejonie
ul. Galicyjskiej. Zostanie ona również przekazana osobie zainteresowanej.

Radny powiatowy A. Caputa poruszył następujące sprawy:
- program doświetlania przejść na drogach wojewódzkich - to program, który ogłosił Zarząd

Dróg Wojewódzkich wyznaczając wówczas, w 2021 r. 30 przejść do doświetlenia na terenie naszego
województwa w tym ani jednego przejścia w naszym powiecie. Dofinansowanie tego programu
odbywa się ze środków Wojewódzkich Ośrodków Ruchu Drogowego w Bielsku - Białej, Katowicach
i Częstochowie. Radny poinformował, że w związku z tym interweniował w sprawie. Interweniowała
również Komenda Miejska Policji i radna sejmiku województwa śląskiego Ewa Żak. W konsekwencji
wykaz ten został uzupełniony o kilka przejść w naszym powiecie, w tym trzy przejścia na terenie
Gminy Wilkowice, tj. w rejonie ul. Różanej, Tulipanów i Krzywej na ul. Żywieckiej oraz dwa przejścia
w Szczyrku, oraz jedno w Rybarzowicach,

- zmiana oznakowania z drogi ekspresowej na Szczyrk - z Komendy Wojewódzkiej Policji
radny uzyskał informację, że do końca września miał być zatwierdzony projekt zmiany organizacji
ruchu a do końca roku fizyczna realizacja zmiany oznakowania. Główny ruch na Szczyrk powinien
przebiegać obwodnicą,

- krótka informacja na temat remontu dróg powiatowych,
- walący się dom na ul. Szczyrkowskiej, przy wjeździe na "piekło"- jest w tej chwili

osiatkowany i otaśmowany. Radny poinformował, że interweniował w tej sprawie w nadzorze
budowalnym i nie tylko. Fragmenty dachu leżały na ul. Szczyrkowskiej. Obecnie budynek został
zabezpieczony. Istniało niebezpieczeństwo dla użytkowników drogi,

- 12 października br. zostało wręczonych 6. 000 odblasków dla policjantów ruchu drogowego
z przeznaczeniem dla uczniów szkół podstawowych naszego powiatu oraz na wsparcie akcji "Świeć
przykładem". Było to działanie prewencyjne komisji bezpieczeństwa ruchu drogowego, działającej
w naszym starostwie,

- otwarcie II piętra oddziału psychiatrii - 28 listopada br. miało miejsce otwarcie II pietra, co
spowodowała, że aktualnie oddział psychiatrii dziecięcej w szpitalu pediatrycznym liczy 30 łóżek. Jest
to bardzo potrzebne zadanie zrealizowane za kwotę blisko 2. 000.0000 zł, z czego ok. 1, 5 min zł to
środki z budżetu państwa, a pozostała kwota, to środki powiatu.

- wspólnie z radnym powiatowym Gaborem podjęto działania zmierzające do poprawy
możliwości włączenia się do ruchu na ul. Fałata i Szczyrkowskiej. Jest koncepcja opracowana jeszcze
w 2008 r. przebudowy tego skrzyżowania. Pewnie na chwilę obecną wymagałyby ona aktualizacji.
Inicjatywa ta ma na celu rozpoczęcie tego tematu jakby od nowa.
Są sygnały zarówno ze szpitala jak i od mieszkańców, że w tym miejscu są problemy z włączeniem się
do ruchu. Zorganizowano na miejscu wizję z udziałem pani dyrektor i zastępcy dyrektora Zarządu
Dróg Powiatowych. Był również Wydział Ruchu Drogowego na czele z Naczelnikiem Wydziału Ruchu
Drogowego.
Omawiano możliwości, co w tym rejonie dałoby najlepszy efekt. Wystąpiono o opinię do Komendy
Wojewódzkiej Policji oraz informację, łącznie z danymi statystycznymi, na temat ilości zdarzeń
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na przestrzeni ostatnich lat. Kolejnym krokiem było złożenie wspólnej z radnym G. Gaborem
interpelacji w tej sprawie. Chcemy, aby temat ponownie zaistniał. Może uda się w roku przyszłym
zrealizować dokumentację projektową. Koncepcja z 2008 była bardzo rozbudowana, obejmowała
nawet przebudowę mostu na rzece Białce. Temat jest trudny, ale musimy zacząć o tym mówić, bo
taka jest potrzeba. Wszyscy chcielibyśmy, aby rozwiązania w terenie były jak najlepsze.

Przewodniczący podziękował za działania podejmowane przez radnych powiatowych.

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny.
Przewodniczący poinformował, że cały dokument - informacja o stanie realizacji zadań oświatowych
za poprzedni rok szkolny (raport) został udostępniony radnym, jak również forma prezentacji
najważniejszych rzeczy również była udostępniona. Załącznik nr 3 i 4 do protokołu.
Kontaktując się z radnymi wcześniej Przewodniczący prosił o pytania i wątpliwości w stosunku do
tego, co dokument zawiera.
Jest to dokument będący przydatną informację. Mamy obraz naszej sytuacji oświatowej za cały
poprzedni rok szkolny - stan organizacji przedszkoli i szkół, zatrudnienie, kwalifikacje nauczycieli,
doskonalenie zawodowe nauczycieli, osiągnięcia dydaktyczne i sportowe uczniów w szkołach, temat
finansowania zadań oświatowych, wyniki egzaminów zewnętrznych. Wszystko opatrzone jest
graficznym i tabelarycznym przedstawieniem.
Raport zawiera również informacje na temat liczby dzieci z gminy, które uczęszczają do przedszkoli
(średnio 42 dzieci), kwestie finansowania tego zadania, które pokrywane jest z budżetu gminy
Wilkowice (411. 155, 09 zł). Dzieci spoza naszej gminy również uczęszczają do naszych placówek
oświatowych (otrzymano z tego tytułu dochód w wysokości 530. 992, 12 zł), obraz liczby uczniów
i oddziałów, kwalifikacje i doskonalenie zawodowego nauczycieli - Przewodniczący przedstawił jak
wyglądało wydatkowanie środków na to zadanie w poprzednich latach, osiągnięcia dydaktyczne
i sportowe (stypendia i nagrody) - kwota 24. 450 zł.
Kluczową informacją jest finansowanie oświaty w 2021 r. w tym kwestia dopłaty z budżetu państwa,
subwencja oświatowa, dochody oświatowe (m. in. żywienie dzieci). Przewodniczący przedstawił
również informacje na temat wydatków budżetu w tym dopłaty z budżetu.
Znamy również skalę wydatków w oświacie w projekcie budżetu na 2023 r.
Ważną rzeczą są również wyniki z egzaminów uczniów klas ósmych w poszczególnych szkołach. Jak
nasza gmina prezentuje się na tle powiatu i kraju.

Zapytań do dokumentu nie zgłoszono.

Dyrektor ZOSiP E. Majdak odniosła się do zadań, które w ubiegłym roku były realizowane przez
Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli. Zwróciła również uwagę m. in. na: dofinansowanie kształcenia
młodocianych, jednorazowy dodatek uzupełniający. Omówiła sprawę wyrównań do wynagrodzeń
nauczycieli.
Ponadto raport zawiera również informacje na temat wnioskowania o środki do Ministerstwa
Edukacji Narodowej, Narodowego Programu Czytelnictwa (przystąpiły trzy placówki z terenu gminy) -
uzupełnienie zbiorów bibliotecznych pod potrzeby szkół. Laboratoria Przyszłości - nowe zadanie
dzięki któremu udało się wyposażyć szkoły w bardziej nowoczesny sprzęt - 339. 000 zł dla szkół
podstawowych. Otrzymano również środki na pomoc psychologiczno - pedagogiczną - 40.000 zł,
granty PPGR - 10.000 zł zakup taptopów dla dzieci, których rodzice pracowali w PGR - 4 dzieci
skorzystało, pomoc zdrowotna - wsparcie nauczycieli czynnych jak i tych, którzy odeszli na emeryturę,
rentę, świadczenie kompensacyjne.
Poruszyła również kwestie dotyczące egzaminów omawiając ich wyniki. Z informacji wynika, że
egzaminy z j. polskiego w tym roku wypadły słabo. Sprawa ta będzie omawiana z dyrektorami szkół.

A. Macher nawiązała do wniosku Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych o audyt zrealizowany
przez firmę zewnętrzną. Zapytała, czy wnioski są wdrażane?
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P. E. Majdak wyjaśniła, że to opracowanie dotyczyło kwestii organizacyjnych a mianowicie miało
pokazać, czy jest przerost zatrudnienia w zakresie administracji i obsługi, czy prawidłowo i zgodnie
z przepisami realizowane są wszystkie zadania.
Audyt był robiony w tym roku - w styczniu/lutym.
Przepisy tak szybko zmieniają się w oświacie, że odgórnie musieliśmy już pewne rozwiązania
wprowadzić np. zatrudnić psychologów.
Analiza pokazała, że nie mamy jakiegoś przerostu zatrudnienia, czy nadmiaru wydatkowanych
środków na zajęcia. Można byłoby np. zmniejszyć wymiar etatu dla psychologa oraz dla bibliotekarza.
Jeżeli chodzi o pomoc psychologiczno - pedagogiczną były rozwiązania dotyczące łączenia klas. Nie
wszystkie rozwiązania można u nas wdrożyć, bo byłoby one niedobre pod względem jakości.
Raport pokazał dyrektorom na co zwrócić uwagę, aby wydatkować środki w sposób oszczędny.
Raport nie dotykał jakości nauczania, czy kwestii wydawania środków na doskonalenie zawodowe
nauczycieli.

Wójt stwierdził, że raport miat określić stan oświaty pod względem prawnym. Część z tych uwag
została wprowadzona wprost przez dyrektorów. Raport optymalizował pracę szkół jeżeli chodzi
o finanse.
Pewne rzeczy były wprowadzone od razu, a na pewne rzeczy zwróciliśmy uwagę dyrektorom.

6. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:
Postępowania:
l. W dniu 03. 11. 2022 r. otwarto oferty, które wpłynęły w postępowaniu pn. "Budowa sieci

kanalizacyjnej do budynków na terenie gminy Wilkowice". Wpłynęło łącznie 6 ofert i trwa ich
weryfikacja.

2. W dniu 21.11.2022 r. unieważniono postępowanie na "Opracowanie dokumentacji projektowo-
kosztorysowej dla zadania: "Budowa /rozbudowa/ przebudowa dróg publicznych wraz z budową
zintegrowanego układu szlaków rowerowych w miejscowości Wilkowice - dwie części". Oferta
z najniższą ceną przewyższała kwotę jaką zaplanowano w budżecie.

3. W ramach grup zakupowych organizowane są postępowania o udzielenie zamówień na dostawę
prądu i gazu. W przypadku prądu postępowanie zostało dwukrotnie unieważnione z powodu
braku ofert. Z kolei termin składania ofert na dostawę gazu upływa 05. 12.2022 r.

Podpisanie umów:
l) W dniu 28. 10. 2022 r. podpisano umowę na "Świadczenie usług oświetleniowych w zakresie

podstawowym dla punktów świetlnych zlokalizowanych w granicach administracyjnych Gminy
Wilkowice w 2023" z Tauron Nowe Technologie SA na kwotę brutto: 316. 602,00 zł.
Zasygnalizował, że wystąpiono do Tauron o wyłączanie oświetlenia ulicznego na terenie Gminy
między 23. 30 a 4. 00 rano z wyłączeniem ul. Szczyrkowskiej i Żywickiej,

2) W dniu 04. 11. 2022 r. podpisano umowę na "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego
w trakcie realizacji zadania "Rozbudowa i przebudowa budynku Domu Strażaka w Bystrej wraz
z przebudową i utwardzeniem istniejącego placu biesiadnego oraz remont budynku zaplecza
sceny", z firmą STRUCTO Sp. z o. o. z siedzibą w Bielsku-Białej na kwotę brutto: 70. 200,00 zł

3) W dniu 07. 11. 2022 r. podpisano umowę na robotę budowlaną "Rozbudowa i przebudowa
budynku Domu Strażaka w Bystrej wraz z przebudową i utwardzeniem istniejącego placu
biesiadnego oraz remont budynku zaplecza sceny", z konsorcjum firm: ARBUD Anna Kluka oraz
STARBUD Krystyna Mierzwa na kwotę brutto: 6.254 003, 57 zł. Na zadanie została wystawiona
promesa inwestycyjna przez Bank Gospodarstwa Krajowego, ponieważ roboty budowlane objęte
są dofinansowaniem w ramach Programu Inwestycji Strategicznych: Polski Ład, dodatkowo
zadanie finansowane jest ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.
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4) W dniu 09. 11. 2022 r. podpisano umowy na "Zimowe utrzymanie dróg na terenie gminy Wilkowice
poprzez ich odśnieżanie i zwalczanie gołoledzi w sezonie 2022/2023" z firmami:

- Firma usługowa MAGURKA Piotr Gębala z siedzibą w Wilkowicach na kwotę brutto
168. 500,00 zł

- Wycinka Drzew Ireneusz Ferdynus z siedzibą w Wilkowicach na kwotę brutto 141. 500, 00 zł
5) W dniu 09. 11.2022 r. podpisano umowę na usługę "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru

inwestorskiego w trakcie realizacji zadania "Przebudowa ciągu drogowego ulic Wiśniowej i Ornej
w Bystrej" z firmą: INFRAPOL - Piotr Kumorek z siedzibą w Lipowej na kwotę brutto 14. 700, 00 zł.

6) W dniu 23. 11. 2022 r. podpisano umowę na robotę budowlaną "Przebudowa ciągu drogowego ulic
Wiśniowej i Ornej w Bystrej" z konsorcjum firm: ARBUD Anna Kluka oraz STARBUD Krystyna
Mierzwa z siedzibą w Bielsku-Biatej na kwotę brutto 1.853. 333,50 zł. Na to zadanie została
wystawiona promesa inwestycyjna przez Bank Gospodarstwa Krajowego, ponieważ roboty
budowlane objęte są dofinansowaniem w ramach Programu Inwestycji Strategicznych: Polski Ład,
dodatkowo zadanie jest finansowane ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg.

KANALIZACIA: stopień zaawansowania rzeczowego: 99,99%.
Zaawansowanie rzeczowe - wykonano łącznie 84, 3 km sieci kanalizacyjnej DN160-DN200.
Do wykonania pozostało około 0,4 km - Zadanie 15 - Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w ul.
Szczyrkowskiej w Bystrej oraz w ul. Wrzosowej/Skośnej w Bystrej, realizowane przez F. P. U.H
Pawlimex Paweł Wojak - Limanowa z terminem realizacji do 24. 01. 2023 r. Koszt realizacji: 495. 818 zł
brutto.
W samym roku 2022 wykonano 24, 2 km sieci kanalizacyjnej. Realizacja przebiegała zgodnie
z założonymi harmonogramami.

. Stopień zaawansowania finansowego projektu wynosi 92%, a wydatki zafakturowane zostały
na kwotę 76,3 min zł brutto. W roku 2022 wydatkowano łącznie w ramach Projektu 4, 1 min
zł. Do rozliczenia w ramach płatności końcowej pozostaje około 4.0 min zł.

. Stopień podłączeń do kanalizacji (efekt ekologiczny):
Do sieci kanalizacyjnej na 31. 10. 2022 r. podłączonych jest około 1276 budynków (z planowanych,
1695); tj. : 75%. Ilość mieszkańców korzystających z nowo wybudowanej kanalizacji: około 4250 MK
(docelowo 5681 MK do 31. 12. 2023)
W roku 2022 podłączyło się 360 budynków, co umożliwiło korzystanie około 1150 mieszkańcom
z kanalizacji.

Działania bieżące:
> Realizowane są postępowania w sprawie ustanawiania służebności posadowienia i przesyłu

nowo wybudowaną kanalizacją ściekową. Dotychczas zakończono 134 sprawy, podpisując
z właścicielami nieruchomości odpowiednie akty notarialne.

> Nastąpił odbiór techniczny (z udziałem AQ. UA S. A. ) tłoczni "ŁUBINOWA" i tłoczni "HUCISKA".
Obecnie prowadzone są działania zmierzające do zawarcia umów dzierżawy obu tłoczni,
w ramach których to umów AQUA przejmie ich całkowitą eksploatację.

Uwagi i uwarunkowania:
> Termin uzyskania efektu rzeczowego -31. 03.2023 r. - wprowadzony aneksem nr 5 do Umowy

o dofinansowanie w dniu 3. 11. 2022 r.

> Termin uzyskania efektu ekologicznego - wg Umowy o dof. : 31. 12.2023 r. - bez zmian.
> Przewidywany termin złożenia wniosku o płatność końcową Projektu luty/marzec 2023 r.

Wniosek o płatność końcową kończy Projekt i tym samym zamyka finansowanie w ramach
Projektu.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE:
. Od 14. 11.2022 r. obowiązuje Miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego Gminy

Wilkowice w zachodniej części gminy, obejmujący część terenu Parku Krajobrazowego
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Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra (obręby ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra
Śląska), uchwalony w dniu 28 września 2022r. Uchwałą Nr XLVI/432/2022 Rady Gminy
Wilkowice.

. Nadal trwają prace projektowe nad Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego Gminy Wilkowice.

Dodatkowe tematy:
- ul. Żywiecka - od wielu lat gmina Wilkowice starała się o przebudowę drogi, poprawę stanu

nawierzchni tej drogi. Prace trwają, ale niestety obecnie najgorszy odcinek tej drogi nie zostanie
przebudowany (od torów do granicy z Rybarzowicami).
Cały urząd będzie dokładał starań, aby to zadanie dokończyć. Nie partycypowaliśmy w kosztach tej
inwestycji. Nie zostaliśmy o tym zadaniu poinformowani. Dowiedzieliśmy się o tym od mieszkańców.
Jako gmina staraliśmy się mieszkańców poinformować o tym, co się dzieje. Były utrudnienia dla
mieszkańców szczególnie w kontekście linii autobusu nr 2.
Wójt przeprosił mieszkańców za te utrudnienia. Informacje, które otrzymywaliśmy np. dotyczące
zamknięcia drogi przekazywaliśmy mieszkańcom.
My zostaliśmy pominięci przy realizacji te inwestycji, nie został stworzony żaden projekt organizacji
drogi.
Wójt stwierdził, że było ciężko, ale krótko było ciężko. Mamy teraz ładny kawałek asfaltu. Na razie
zostaną dorysowane linie cienkie a w przyszłym roku powstaną linie grubowarstwowe,

- kolejna wiadomość - w dniu wczorajszym wicewójt odebrał nagrodę dla naszej gminy.
W rankingu gmin woj. śląskiego mamy drugie miejsce, (w zeszłym roku było to trzecie miejsce).
Możemy być z tego dumni. Ogromnym wysiłkiem naszych mieszkańców. Ta nagroda pokazuje, że
obrana strategia jest właściwa, że idziemy do przodu. To pokazuje, że ludziom na naszym terenie żyje
się lepiej.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym obejmującą okres:
26. 10.2022-30. 11. 2022:

l) 4 listopada - XXIII edycja Nagrody Starosty Bielskiego im. ks. Józefa Londzina
Klub LKS KLIMCZOK Bystra został laureatem w/w nagrody.

2) 8 listopada - Rada Sołecka w Bystrej
3) 11 listopada - uroczyste odchody Narodowego Święta Niepodległości
4) 19 listopada - VII Memoriał Zbigniewa Pietrzykowskiego w boksie
5) 25 listopada - uroczystość z okazji 100-lecia LKS Klimczok-Bystra

Podczas uroczystości Przewodniczący odebrał statuetkę w podziękowaniu ze strony klubu dla Rady
Gminy wszystkich kadencji w związku z jubileuszem 100 -lecia klubu,

6) 26 listopada - VII Międzynarodowe Grand Prix Beskidów Karate Kyokushin dla Dzieci
j Młodzieży

Na ręce Wójta Przewodniczący przekazał podziękowania dla Gminy Wilkowice za pomoc
w organizacji zawodów w karate.

8. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Przewodniczący poinformował, że nie odnotował wpływu interpelacji ani zapytań radnych w okresie
od ostatniej sesji. Wszystkie dokumenty złożone wcześniej są dostępne w BIP.

9. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący komisji Krzysztof Krajewski

poinformował, że komisja na posiedzeniach 14 i 21 listopada br. wniosków nie wypracowała,
a uzasadnienia do uchwał zostaną przedstawione w odpowiednim punkcie porządku obrad.

- Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych przewodniczący Antoni Kufel poinformował, że
komisja na posiedzeniu 23 listopada br. wniosków nie sformułowała,
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- Komisja Sportu, Turystki Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca komisji Alina Macher
poinformowała, że komisja wniosków na ostatnim posiedzeniu 22 listopada br. nie
sformułowała,

- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska - przewodnicząca komisji Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja na posiedzeniu 24 listopada wniosków nie wypracowała,

- Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca komisji Katarzyna Seneta
poinformowała, że komisja na ostatnim posiedzeniu 25 listopada br. wniosków nie
wypracowała,

- Komisja Rewizyjna - przewodnicząca komisji Elżbieta Lenda poinformowała, że komisja nie
miała posiedzenia w listopadzie br.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) ustalenia stawki za l kilometr przebiegu pojazdu dla rodziców/opiekunów prawnych, którym
przysługuje zwrot kosztów przewozu dzieci, młodzieży do placówki oświatowej

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady M. Kwiatek.
Jednogłośną rekomendację dla w/w uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury
i Spraw Społecznych A. Kufel.

Głosowano w s rawie:
ustalenia stawki za l kilometr przebiegu pojazdu dla rodziców/opiekunów prawnych, którym
przysługuje zwrot kosztów przewozu dzieci, młodzieży do placówki oświatowej,

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/446/2022.
Następnie Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.

Po zakończeniu przerwy Przewodniczący Rady wnosił obrady.

b) programu współpracy na rok 2023 Gminy Wilkowice z organizacjami pozarządowymi oraz
innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności

pożytku publicznego i o wolontariacie,

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady M. Kwiatek.
Jednocześnie poinformował, że w/w uchwała uzupełniona zostanie o wyniki konsultacji społecznych,
które odbyły się od 27 października br. do 18 listopada br., w konsultacjach wzięły udział 3 osoby.
(rozdział 9 par. 18 pkt 4 i 5 programu).
Przewodniczący przedstawił protokół z przeprowadzonych konsultacji.

str.7



Jednogłośną rekomendację dla w/w uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury
i Spraw Społecznych A. Kufel.
Jednogłośną rekomendację dla w/w uchwały przedstawiła również przewodnicząca Komisji Sportu,
Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy A. Macher.

Głosowano w s rawie:

programu współpracy na rok 2023 Gminy Wilkowice z organizacjami pozarządowymi oraz innymi
podmiotami, o których mowa w art. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie,

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/447/2022.

c) przyjęcia Programu opieki nad zabytkami dla Gminy Wilkowice na lata 2022-2025,

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady M. Kwiatek.
Program opieki nad zabytkami został zaopiniowany przez Śląskiego Wojewódzkiego Konserwatora
Zabytków.

Jednogłośną rekomendację dla w/w uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury
i Spraw Społecznych A. Kufel.
Jednogłośną rekomendację dla w/w uchwały przedstawiła również przewodnicząca Komisji
Infrastruktury i Ochrony Środowiska B. Maślanka.

Głosowano w s rawie:

przyjęcia Programu opieki nad zabytkami dla Gminy Wilkowice na lata 2022-2025,

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/448/2022.
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d) rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Królowej Jadwigi
w Wilkowicach z Oddziałami Sportowymi,

Projekt uchwały wraz ze stanowiskiem komisji jak również treść skargi wraz z dodatkowymi
materiałami zostały przesłane radnym.
Następnie Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił opinię w w/w sprawie.

Głos zabrał radny M. Goliszewski, który stwierdził, że Przewodniczący KSWiP przdstawiłł wiele takich
aspektów, odniesień, źródeł o które będzie między innymi gmina wnioskowała, gdyż jest to zasadne
do zaplanowania budżetu.
Z wyjaśnienia dyrektora w/w placówki wynika też, że w swoich działaniach posiłkują się
rozporządzeniem Rady Ministrów, Ministra Edukacji w tym zakresie. Stwierdził, że nie widział jak
wygląda takie zapytanie kierowane do rodziców i zastanawia się czy ono wyczerpuje w swojej treści
wszystko to, o co tutaj w tym uzasadnieniu chodziło. Trudno się do tego odnieść. Szkoda, że takie
zapytanie do rodziców nie jest załącznikiem do rozporządzenia, bo wtedy wiele by się wyjaśniło.
Dodał, że niezależnie jak zagtosujemy w stosunku do tej uchwały, to powinniśmy się przyjrzeć jak
wygląda takie oświadczenie, aby zabezpieczyć się na przyszłość przed roszczeniami, pretensjami ze
strony rodziców w tym zakresie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że zgadza się z radnym M. Goliszewskim w kwestii tego
oświadczenia, braku tego oświadczenia. Podczas spotkania z dyrektorami możemy o to zapytać, jak
wyjść naprzeciw rodzicom i opiekunom prawnym, aby czuli się bezpiecznie. Może wspólny formularz
dla wszystkich placówek.

M. Goliszewski stwierdził, że szkoda, iż zainteresowani rodzice nie zwrócili się wcześniej do dyrekcji
tej szkoły, że coś im nie pasuje, że coś jest nie tak. Gdyby wyszło to od rodziców, a nie anonimowo, to
inaczej byśmy do tego podeszli.

M. Kwiatek stwierdził, że zgadza się z P. Goliszewskim. Kluczowym jest tutaj komunikacja i dialog.
Jeżeli rodzice zauważają problemy, to najwłaściwszą drogą jest rozmowa z dyrektorem, czy
nauczycielem, którzy powinni zareagować adekwatnie do sytuacji.

Głosowa no w s rawie:

rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora Szkoły Podstawowej nr 2 im. Królowej Jadwigi
w Wilkowicach z Oddziałami Sportowymi,

W niki losowania
Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/449/2022.
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e) rozpatrzenia petycji z 16 sierpnia 2022 r.

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że uzasadnienie do w/w uchwały wyjaśnia, dlaczego ponownie
wracamy do tej petycji. Jest to związane m. in. z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Śląskiego.

Następnie przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji odczytał opinię komisji w w/w sprawie.

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z 16 sierpnia
2022 r. Przywołał również rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Śląskiego, które uchyliło wcześniejszą
uchwałę w w/w sprawie.

Radna A. Macher stwierdziła, że to rozstrzygnięcie nadzoru prawnego Wojewody Śląskiego, jest dla
niej ważne. Dowiedziała się bowiem, że jest członkiem organu uchwałodawczego, który istotnie
naruszył prawo przyjmując tą poprzednią uchwałę. Uchwała ta, zdaniem nadzoru nie powinna wejść
do obrotu prawnego. To są ważne słowa. Nasuwają się więc pytania, dlaczego głosowała za tą
uchwałą. Zapytała, czy nie ma odpowiedniego wsparcia prawnego w gminie, czy my błędnie
intepretujemy przepisy, czy mamy za mało informacji? To się często zaczyna już zdarzać.
Ta kadencja jest bogata w petycje, których realizacja jest poza naszymi możliwości i kompetencjami.
Stwierdziła, że nie wie, czy ten nowy projekt uchwały jest pod względem prawnym dobry. Dodała, że
ma wątpliwości. Stwierdziła również, że publicznie informuje, iż z tego rozstrzygnięcia nadzorczego
wyciąga wnioski dla siebie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w rozstrzygnięciu nadzorczym to jest tak sformułowane, że mamy
istotne naruszenie prawa. Przygotowując nowy projekt uchwały brano pod uwagi wnioski wynikające
z tego rozstrzygnięcia. Stwierdził, że jego zdaniem, zdaniem komisji jest to rozwiązanie, które sprosta
oczekiwaniom wykazanym przez nadzór prawny w tym zakresie. Nie można jednak zagwarantować,
że to będzie 100% sukces. Nie wiemy w jaki sposób nadzór do tej uchwały podejdzie. Popieramy idee,
inicjatywę upamiętnienia wskazując jednocześnie, że najwłaściwszym miejscem jest centrum
pulmonologii, które ta osoba tworzyła i rozwijała i jest bezpośrednio z nim związana.
Nie ma jednak żadnych gwarancji.

B. Maślanka zapytała, kto rekomendował wcześniejszą uchwałę do pojęcia w tej sprawie?
Przewodniczący Rady odpowiedział, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji przygotowała swoje
stanowisko w sprawie, które było załącznikiem do uchwały.

Wójt stwierdził, że kilkakrotnie nadzór prawny wojewody uchylał nasze uchwały, ale później jak
kierowaliśmy sprawę do sądu, to prawie zawsze wygrywaliśmy. Najważniejszą sprawą jest tutaj treść
petycji.

Głosowano w s rawie:

rozpatrzenia petycji z 16 sierpnia 2022 r

W niki losowania

Za: 11, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (11)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel, Marcin Kwiatek,
Elżbieta Lenda, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (2)
Mirosław Goliszewski, Alina Macher
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NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęta została przy dwóch głosach wstrzymujących się. Otrzymała nr
XLVIII/450/2022.

f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, budynków, budowli i gruntów oraz
zwolnień na rok podatkowy 2023

Głos zabrała przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta
poinformowała, że komisja pracowała nad wypracowaniem stawek podatkowych na 2023 r. na
dwóch posiedzeniach. Dodała, że komisja rekomenduje podjęcie w/w uchwały.
Rekomendację przedstawiła również przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska
Bożena Maślanka. Dodała, że komisja pracowała nad tematem od września br. Współpracowano
w tym zakresie z komisją budżetową.

Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do w/w uchwały. Dodał, że stawki zostaną ogłoszoną
i wszyscy mieszkańcy będą mogli zapoznać się z nimi.

Głosowano w s rawie:

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, budynków, budowli i gruntów oraz zwolnień
na rok podatkowy 2023.

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/451/2022.

g) podatku od środków transportowych na rok 2023

Uzasadnienie do w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Poinformował, że stawki podatku
na 2023 rok pozostają na poziomie roku 2022.

Rekomendację jednogłośną przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
Katarzyna Seneta oraz Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena
Maślanka.

Głosowano w s rawie:

podatku od środków transportowych na rok 2023,.

W nikł tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
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W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVI 11/452/2022.

h) dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę nr 547/70.

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.

Rekomendację jednogłośną przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
Katarzyna Seneta oraz przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena
Maślanka.

Głosowano w s rawie:

dzierżawy części nieruchomości stanowiącej działkę nr 547/70.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/453/2022.

i) zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie
wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie

Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi

kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.

Rekomendację jednogłośną przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
Katarzyna Seneta oraz Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena
Maślanka.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr Xlll/112/2019 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 listopada 2019 r. w sprawie
wyboru metod oraz ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie
Gminy Wilkowice oraz zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi
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właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/454/2022.

j) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Wilkowice
a Gminą Bielsko-Biała, dotyczącego powierzenia przez Gminę Wilkowice Gminie Bielsko-Biała

wykonania zadań publicznych w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych,
pochodzących z terenu Gminy Wilkowice,

Przewodniczący Rady przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.

Rekomendację jednogłośną przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
Katarzyna Seneta oraz przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena
Maślanka.

Głosowano w s rawie:

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Wilkowice a Gminą
Bielsko-Biała, dotyczącego powierzenia przez Gminę Wilkowice Gminie Bielsko-Biała wykonania
zadań publicznych w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych, pochodzących z terenu
Gminy Wilkowice,

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/455/2022.
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k) pokrycia w roku 2022 części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów
własnych Gminy Wilkowice, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami

komunalnymi,

Projekt w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Zapytał, jaka jest w tym momencie prognoza,
co do tej dopłaty?.
P. Skarbnik poinformowała, że w budżecie mamy zabezpieczone na w/w cel 480.000 zł. Miejmy
nadzieję, że to wystarczy.

Rekomendację jednogłośną przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
Katarzyna Seneta oraz przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska Bożena
Maślanka.

Głosowano w s rawie:

pokrycia w roku 2022 części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych
Gminy Wilkowice, niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi,

W niki łosowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęte została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVIII/456/2022.

l) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.,

Projekt uchwały omówiła P. Skarbnik, nie ma zmian w stosunku do projektu uchwały, który radni
otrzymali i który był omawiany na komisji budżetowej w piątek.
Proponuje się wprowadzić:

- zmiany poprzez zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę 123. 782, 24 zł, w tym:
l. Zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 114. 677, 24 złotych w tym:
l) zwiększyć dochody własne o kwotę - 656. 710, 00 złotych
2) zmniejszyć dochody z dotacji o kwotę - 580.911,76 złotych
3) zwiększyć dochody ze zwrotów dotacji o kwotę - 38.879,00 złotych
2. Jeżeli chodzi o dochody majątkowe to:
l) zwiększyć dochody z dotacji o kwotę - 209. 105, 00 złotych
2) zmniejszyć dochody własne o kwotę - 200. 000, 00 złotych

- zmiany poprzez zwiększenie wydatków budżetu gminy o kwotę 123. 782, 24 zł, w tym:
l. Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 100. 862,24 złote
2. Zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 22. 920, 00 złotych
Najwyższy wzrost występuje w przypadku wydatków statutowych - 513. 414, 00 złotych, w tym:
480. 000, 00 zł zabezpieczamy na opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Wszystkie te zmiany mają odzwierciedlenie w odpowiednich załącznikach.
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Po wprowadzeniu zmian niniejszą uchwałą planowany deficyt budżetowy wyniesie 27. 746. 008, 21
złotych, plan dochodów wyniesie 81.529.289,30 złotych, plan wydatków wyniesie 109.275.297,51
złotych

Jednogłośną rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu,
Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 r.,

W niki tasowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVI 11/457/2022.

m) wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022 -
2035.

Projekt w/w uchwały omówiła P. Skarbnik. Dodała, że dostosowujemy tę uchwałę do projektu
budżetu. Od przyszłego roku WPF będzie obowiązywał na lata 2023 -2036.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2022 - 2035.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

W niki imienne:

Za (13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta, Marcin
Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (2)
Robert Kudzia, Małgorzata Olma

W/w uchwała podjęta została jednogłośnie. Otrzymała nr XLVI 11/458/2022.

11. Wolne wnioski, komunikaty.
Radna A. Macher podziękowała Wójtowi za wprowadzone poprawki, na wniosek mieszkańców,
w rozkładzie jazdy autobusu MZK linii nr 57.
W związku z tym, że została uruchomiona linia zgłoszeń na maiła odnośnie weryfikacji tego rozkładu,
zapytała, czy zgłoszono kwestię dostosowania rozkładu jazdy na mszę świętą o godz. 11.00 w Bystrej?
Czy temat ten zgłaszany byt tylko na Radzie Sołeckiej przez członków rady sołeckiej?
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Wójt stwierdził, że nie zgłoszono tej sprawy mailowo.
Dodał, że osobiście rozmawiał z księdzem proboszczem w tej sprawie. Trudno dopasować autobusy
pod wszystkie niedzielne msze. Ksiądz powiedział, że po uruchomieniu tych zmian zobaczmy w jaki
sposób to odbiorą ludzie. Jeżeli będzie taka potrzeba, to ksiądz zmieni godziny mszy. Być może część
osób wybierze msze o innej godzinie. Zobaczymy jak to zadziała wtedy będą podejmowane dalsze
działania.

A. Macher stwierdziła, że korekty w rozkładzie jazdy z uwagi na koszty zostały przeprowadzone
j wszyscy to rozumieją.

Radna K. Seneta poinformowała, że dotarło do niej dużo pretensji i żalów od mieszkańców Bułgarii.
Mieszkańcy prosili, aby zadziałać w sprawie odcinka ul. Żywieckiej, który nie jest przebudowywany.
Może uda się przynajmniej załatać dziury, które powstały na skutek prowadzonej działalności
gospodarczej w strefie przemysłowej. Odcinek drogi jest mocno uszkodzony.
Wójt stwierdził, że Zarząd Dróg Wojewódzkich obiecał, że załata dziury jeszcze przed zimą.
Zapewnił, że będzie czynił wszystko, aby druga część drogi również została wykonana a asfalt został
przebudowany.

Podkreślił, że nikt nas nie pytał, który fragment drogi jest najgorszy. Dodał, że zdaje sobie sprawę
z tego, że fragment od torów do granicy gminy należałoby przebudować w pierwszej kolejności, ale
decyzje nie należały do nas.

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji z Drugiego Urzędu Skarbowego, która
wpłynęły już po sesji w październiku br. w sprawie analizy oświadczeń o stanie majątkowym.
Ewentualne nieprawidłowości zostały zgłoszone i usunięte.

Przewodniczący Rady zapytał, czy będą podejmowane przez urząd wszczęcia postępowania
w sprawie naliczenia opłaty za odbiór odpadów w związku ze zmianą stawki? Czy znowu będziemy
mieć zaniepokojonych mieszkańców.
Zapytał, czy można to zrobić elektronicznie?
P. Sekretarz odpowiedziała, że można to zrobić za pomocą platformy e-PUAP.

Wójt stwierdził, że niezależnie od treści, wszczęcia postępowania jest wymagane przepisami prawa.
Jeżeli jest metoda naliczania opłaty od zużycia wody każdy ma obowiązek złożenia nowej deklaracji
każdego roku. W związku z tym, że nie wszyscy się z tego obowiązku wywiązują, dlatego jedyną formą
naliczenia z urzędu opłaty za gospodarowanie odpadami jest wszczęcie postępowania w sprawie
wyznaczenia opłaty.

Ponadto dodał, że nie możemy w jednej kopercie listem poleconym wysyłać wszczęcia postępowania
i go zakańczać jednocześnie. To musi być dostarczone odrębnymi pismami.
Dodał, że nadal stoi na stanowisku, że metoda naliczania tej opłaty od zużycia wody jest najlepsza
z uwagi na uwarunkowania naszej gminy.
Rozmawiano z prawnikami jak to wszczęcie postępowania nazwać inaczej. No niestety, to jest
procedura administracyjna, która musi przebiegać zgodnie z przepisami prawa.
Stwierdził, że trzeba złożyć w terminie deklarację, nie będziemy musieli wtedy żadnego postępowania
wszczynać. Będziemy zachęcać ludzi, aby te deklaracje składać w terminie.
Staramy się docierać do ludzi, podatników wszystkimi możliwymi źródłami, aby wykonywali swój
obowiązek

Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do Wójta, aby przekazać informację do mieszkańców, żeby
składali deklaracje w terminie, poprzez gazetkę, Facebook-a, stronaę internetową, esemesy, wówczas
uniknie się pewnych rzeczy, zbędnych wydatków.

M. Goliszewski - zaapelowała aby przygotować i zamieścić na stronie internetowej naszej gminy tzw.
"ściągi dla ludzi, aby wiedzieli, jak postępować. Stwierdził, że sam miał problem np. ze znalezieniem
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BIP-u na naszej stronie. Przygotować wskazówki, aby mieszkańcy krok po kroku wiedzieli jak składać
deklarację, jakie działania podjąć.

Wójt stwierdził, że co roku przypominamy o tym mieszkańcom. Zachęcił do czytania gazetki. Jest tam
informacja o inwestycjach i projektach na terenie gminy.
Gazetka dotychczas miała 24 strony a nawet 28. Szukamy oszczędności, dlatego obecnie gazetka ma
20 stron. Zapytał o odczucia z tym związane, czy to jest wystarczające? Prosi o informację zwrotną
w tej sprawie.

Odnośnie uwag do funkcjonalności strony, to Wójt zaprosił do siebie, aby sprawę omówić
szczegółowo.

Na zakończenie Przewodniczący Rady złożył wszystkim życzenia świąteczne. Niech czas przygotowań
do świąt będzie spokojny i radosny. Obyśmy święta spędzili w pokoju i radości.
Dużo zdrowia, radości i pokoju i aby ten pokój był w naszych sercach.

Wójt przyłączył się do życzeń Przewodniczącego Rady. Życzył spokoju w czasie świat i wszystkiego
najlepszego.

W odniesieniu do statuetki, jaką otrzymała Gmina Wilkowice (w rankingu gmin woj. śląskiego mamy
drugie miejsce), stwierdził: oby tak dalej.
Przewodniczący przekazał również gratulacje z tego tytułu na ręce Wójta. Zachęcił do przejrzenia
wyników tego rankingu, z ilu składowych jest ta ocena wyciągana. Cieszmy się z takiego
rozstrzygnięcia.

12. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył sesję wypowiadając formułę:
"Zamykam XLVIII sesję Rady Gminy Wilkowice"

Przewodniczący
Rady Gminy Wilkowice

Przygotował(a): Małgorzata Lempart

K.
Przygotowano przy porno programu eSesja.pl

^^fl^/f^^ ^ ^

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www. wilkowice. pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załącznik do protokołu z 30 listopada 2022 r.

Do w/w protokołu załqczone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
z porzgdku obrad.
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